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Obec Mukařov 

Letošní rok byl velmi dynamický, plný změn a významných událostí.  Ve 

druhé polovině února proběhlo odvolání stávajícího starosty, jmenování 

nové starostky, změnilo se zastoupení členů v Radě obce a proběhla i 

výměna členů některých výborů. Tomuto tématu se více věnujeme 

v následujícím textu, protože to se neděje často. Tuto až revoluční změnu 

provázela samozřejmě řada emocí, které lidé ventilovali hlavně 

prostřednictvím sociálních sítí, a často to bylo tak nepříjemné, že se to ani 

nedalo číst.   

Na začátku nového roku se často bilancuje uplynulý rok a dělají se plány na 

rok stávající. Nejinak tomu bylo u nás, Zastupitelstvo Mukařova schválilo 

rozpočet na letošní tok, který činí 268 173 425 korun, místostarosta Ing. 

Přemysl Zima zhodnotil dosavadní průběh výstavby kanalizace a nastínil 

realizační plán na letošní rok.  

Další událostí téměř katastrofickou, byl mohutný požár skladu prodejny 

zahradní techniky Hecht. Byl to ohromný požár, který doprovázel hustý černý 

dým. Byl vidět až v Praze a lidé bydlící například v Praze Kobylisích se na 

sociálních sítích ptali, kde hoří, protože požár byl vidět široko daleko. Hasilo 

ho mnoho týmů hasičů ze Středočeského kraje a z Prahy prakticky celou noc. 

Nebyl to vůbec příjemný pocit, když člověku téměř za domem plane takový 

živel, do toho tam cosi bouchalo a vydávalo zvuky jako ohňostroj.  

Tím snad máme náročné situace za sebou a pojďme se věnovat těm 

radostnějším. Dobrou zprávou je, že kocour Mikeš došel až do Mukařova, 

kde má před vstupem do Galerie Stará škola dřevěnou sochu.  

Uskutečnila se celá řada akcí, mimo jiné jsme přivítali nové občánky. Ještě 

před koncem školního roku dal výpověď pan ředitel ze školy, takže bylo 

nutné udělat výběrové řízení na nové vedení školy, aby se v září mohlo začít 

v nových, a snad trochu klidnějších podmínkách. Události kolem školy a jejich 
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zaměstnanců byly v posledních letech hodně náročné, tak budeme doufat, že 

se situace ve škole již bude stabilizovat.  

Zajímavou událostí bylo i to, že v pozdně jarních a podzimních měsících byla 

u nás vidět polární záře. Lidé hojně sdíleli fotky na sociálních sítích a byla to 

opravdu nevídaná krása.  

Velmi vydařenou akcí byla srpnová oslava 130 let Mukařovského kostela 

Nanebevzetí Panny Marie. Přinášíme vám dále základní informace a fotky 

z tohoto dne, všichni jsme si to moc užili a slavnostní mši v kostele sloužil 

kardinál Dominik Duka (občanským jménem Jaroslav Václav Duka).  

Loni jsme přešli na elektronickou formu vedení kroniky, což přináší nové 

možnosti, podrobnější přenos informací i obrazového materiálu, avšak 

uvědomuji si, že kroniku nelze psát jako román, protože ji jednou bude 

někdo číst a doba je stále rychlejší a času málo. Pro čtení to platí obzvlášť.  

Dalším prvkem, který dosud v kronice nebyl zastoupen, je pojem „sociální 

sítě“.  Jedná se o různé internetové platformy, které slouží k výměně 

informací mezi lidmi, různými zájmovými a profesními skupinami.   

Internetové encyklopedie Wikipedie vykládá pojem sociální sítě takto: 

Sociální síť, společenská síť nebo komunitní síť (anglicky social network nebo 

community network) je služba na internetu, která registrovaným členům 

umožňuje si vytvářet osobní (či firemní) veřejný či částečně veřejný profil, 

komunikovat spolu, sdílet informace, fotografie, videa, provozovat chat a 

další aktivity.  

Nutno ovšem dodat, že účast na sociálních sítích je zcela dobrovolná a 

mnoho lidí je vůbec nevyužívá. Obec Mukařov má oficiální profil na 

Facebooku, žhavá témata se ale probírají především ve veřejné skupině 

Mukařov, Srbín, Žernovka. Probíhají zde mnohé diskuze a lidé si často 

takzvaně „neberou servítky“, čili jsou vulgární, nadávají a různě se osočují. 

Pochval je tu poskromnu. I to něco vypovídá o stavu a náladě v naší 

společnosti. 
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Do kroniky zaznamenávám události fakticky a věcně a ráda bych se zdržela 

osobních komentářů a hodnocení, protože co člověk, to jiný názor.  

Pokud se některé z událostí nemohu zúčastnit osobně, inspiruji se záznamy 

v Obecním zpravodaji, zápisy ze zastupitelstva, případně čerpám informace a 

fotky na Facebooku, na webových stránkách obce www.mukarov.cz , 

rozhovorem se zastupiteli, členy výborů, členy spolků a s obyvateli 

Mukařova.     

První čtvrtletí letošního roku píši opět retrospektivně, oficiálně jsem 

kronikářkou až od dubna 2023. Kroniku průběžně nepsal až do letošního 

března nikdo, stejně jako celý loňský rok.  

 

A jak vcházíme do roku 2023? To nám říkají údaje z ČSÚ ze závěru roku 

2022.  

Stav obyvatel Období: 31. 12. 2022 
  

 Celkem Muži Ženy 

Počet obyvatel 2 935 1 435 1 500 

v tom ve věku (let) 0-14 670 373 297 

15-64 1 771 837 934 

65 a více 494 225 269 

Průměrný věk (let) 38,7 37,1 40,2 

 

Pohyb obyvatel Období: 2022 
  

 Celkem Muži Ženy 

Živě narození 29 17 12 

Zemřelí 24 12 12 

Přirozený přírůstek 5 5 - 

Přistěhovalí 268 124 144 

Vystěhovalí 110 52 58 

Přírůstek stěhováním 158 72 86 

Celkový přírůstek 163 77 86 

Sňatky 12 . . 

Rozvody 5 . . 

http://www.mukarov.cz/
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Druhy pozemků (ha) 
   

 31. 12. 2021 31. 12. 2022 

Celková výměra 632,91 632,91 

Zemědělská půda 279,05 278,75 

Orná půda 132,44 131,33 

Chmelnice - - 

Vinice - - 

Zahrada 119,78 120,61 

Ovocný sad 1,23 1,23 

Trvalý travní porost 25,60 25,57 

Nezemědělská půda 353,86 354,16 

Lesní pozemek 269,90 269,90 

Vodní plocha 9,88 9,88 

Zastavěná plocha a nádvoří 25,38 25,70 

Ostatní plocha 48,70 48,68  
 

 

 

 

Dokončené byty 
   

 Byty 
celkem 

v rodinných 
domech 

v bytových 
domech 

2018 15 14 - 

2019 21 21 - 

2020 50 48 - 

2021 30 28 - 

2022 43 43 - 
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PŘEHLED UDÁLOSTÍ ROKU 2023 

 

Knihovna a škola 

Bilancovalo se také v naší knihovně, kde se loni konala řada edukativních 

akcí, které je možné shlédnout ze záznamu na youtube.  

 

 

Již od roku 2021 nabízí Mukařovská knihovna možnost výpůjček tzv. 

elektronických knih, díky kterým se nabídka rozrostla o více než deset tisíc 

titulů. Počet výpůjček za loňský rok se navýšil na 6 283 knih. Knihovnicemi 

jsou Petra Houdková a Simona Vittová.  

Začátek roku začal svižně i na základní škole, kde nově vznikly odbory. Jejich 

cílem je dle zástupkyň odborového výboru zastupování zájmů zaměstnanců. 

Vznik odborové organizace je reakcí na dlouhodobě nepříznivou situaci mezi 

zaměstnanci školy. Výbor odborů školy zastupují Petra Kajtman, Petra 

Kotrhonzová a Soňa Kohnová.      

 

Část farmy Žernovka se odstěhovala  

Farma na Žernovce má dlouholetou tradici. Rodina Uzlů ji získala zpět do 

vlastnictví v devadesátých letech minulého století a obnovila zde živočišnou i 

rostlinnou výrobu. Veřejnost si sem mohla dojít pro mléko a mléčné výrobky, 

dobře fungoval i rozvoz produktů. 
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Jiří Uzel se však na konci loňského roku ze Žernovky odstěhoval, a to i se 

stádem krav. Farmu nyní provozuje se svou ženou v obci Nové Dvory u 

Kvasejovic. Vzhledem k velkému zájmu o mléčné produkty domácí výroby 

však jednou za týden za stálými zákazníky v naší obci dojíždí s dodávkou 

naloženou domácí produkcí.    

 

Volby prezidenta 

Ve dnech 13. a 14. ledna 2023 se konalo I. kolo prezidentských voleb. 

O volbách v Mukařově poreferoval František Polesný, zastupitel a 

místopředseda volební komise (na fotce uprostřed): „Pokud si pamatuji, tak 

ještě nikdy nebyla v Mukařově tak vysoká účast – 78,76 %. To znamená, že 

nepřišli jen 424 voliči! Celkem to představovalo 1.572 odevzdaných obálek, 

které volební komise musela zpracovat, a to už je opravdu hodně. 

 

Dle volebního zákona musí proběhnout několikastupňová kontrola, což je v 

takovém objemu náročné.“ Po prvním kole se rozhodovalo mezi dvěma 

kandidáty, Petrem Pavlem a Andrejem Babišem. 

Ve dnech konání II. kola 27. a 28. ledna dorazilo k volební urně celkem 78,95 

% oprávněných voličů, tedy ještě o trochu více než v prvním kole. Podle 

Františka Polesného tato účast opět potvrdila nutnost zřízení minimálně 
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dvou volebních okrsků pro všechny budoucí volby i referenda. S celkovým 

ziskem 70,89 % hlasů zvítězil v našem volebním okrsku Petr Pavel, 

následovaný Andrejem Babišem s 29,11 % hlasů. 

Tyto výsledky kopírovaly celorepublikový trend, a tak byl novým prezidentem 

České republiky zvolen Petr Pavel.  

 

 

     

                                                                     

         

 

 

 

 

Zemřel Josef Pšenička 

Se zármutkem musíme dát bohužel na vědomí nejen všem příznivcům 

divadelního spolku DiPoNa, že nás dne 6. února 2023 navždy opustil jeden ze 

zakladatelů spolku, pan Josef PŠENIČKA.  

Vzpomíná na něj dlouholetý člen spolku 

DiPoNa Milan Rudolf Národa: „Byl režisérem 

a dramaturgem mnoha našich divadelních 

představení. Napsal a režíroval mnoho 

krásných pohádek pro děti i dospělé, které 

byly oceněny na mnohých divadelních 

přehlídkách. Pro náš divadelní spolek je to 

tedy velká a bolestná ztráta, neboť Pšenda 

(jak jsme mu říkali) byl taktéž organizátorem 
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všech našich divadelních přehlídek a pravidelných představení, která se 

konala v Louňovicích a Mukařově. Budeme na něj všichni stále v dobrém 

vzpomínat a pokusíme se náš divadelní spolek DiPoNa dál udržet, abychom 

vám všem mohli dělat radost tak, jak by si to Pšenda bezesporu přál.“ 

 

 

 

Změna ve vedení obce 

Den 21. únor 2023 se zapíše do dějin Mukařova. Na zastupitelstvu obce byl 

odvolán stávající starosta Rudolf Semanský a zároveň byla zastupitelstvem 

zvolena nová starostka Ing. Hana Zákoucká. Tento akt vyvolal velmi silné 

emoce a až do jara se nemluvilo a nepsalo téměř o ničem jiném. Samozřejmě 

to vyvolalo lavinovou reakci i ve změně výborů, jejich aktuální zastoupení 

popíšeme dále.  

Vzhledem k citlivosti celé situace si tuto změnu netroufám popsat vlastními 

slovy, ale dovolím si citovat oficiální stanoviska z Obecního zpravodaje.  

Zastupitelstvo obce na svém řádném zasedání 21. 2. zařadilo mimořádný bod 

„Odvolání starosty obce a volba nového starosty“. Jako důvod byla uvedena 

ztráta důvěry k současnému starostovi Rudolfu Semanskému. Návrh prošel 
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většinou osmi hlasů, a stejně tak bylo schváleno usnesení o odvolání R. 

Semanského a jmenování Ing. Hany Zákoucké do funkce starostky. Ing. H. 

Zákoucká byla dále schválena jako pověřený zastupitel pro územní plán obce 

a jako zástupce v DSO Ladův kraj. Zároveň byl zrušen Školský a kulturní výbor 

a nově ustaven Výbor pro školství a kulturu s novým složením.  

 

Ing. Hana Zákoucká 

V minulém volebním období byla zastupitelkou, 

členkou Rady obce a předsedkyní Výboru pro 

územní plánování a rozvoj. I nyní se věnuje 

stavebnímu rozvoji obce jako předsedkyně 

Stavebního výboru. Její vizí je zrychlit řešení všech 

rozpracovaných akcí, ať se jedná o přeložku 

nadzemního vedení vysokého napětí, projekt 

revitalizace návsi, nebo realizaci hřišť v Srbíně a 

Žernovce. Mukařovskou občankou je od roku 1990. 

Vystudovala stavební fakultu ČVUT, má autorizaci projektanta pozemních 

staveb. Je vdaná, má dvě dospělé děti a jednoho vnoučka. Má ráda přírodu. 

Velkým koníčkem je pro ni zahrada. Zajímá se o udržitelnost životního 

prostředí a podporuje všechny aktivity v tomto směru. Její motto: „Chci tu 

být pro všechny občany, posunout naši obec k modernizaci a k udržitelnému 

rozvoji.“  

V souvislosti se změnou v Zastupitelstvu obce proběhla i obměna některých 

členů výborů. Níže je jejich aktuální obsazení.  

Finanční výbor  

Ing. Petr Doležel, předseda  

Členové: T. Bergmann, Ing. P. Třeštík, Ing. O. Bouzek, T. Kouba, P. Zemen, 

Ing. V. Šoupal. 
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Kontrolní výbor 

PaedDr. Jana Novotná, předsedkyně 

Členové: Bc. J. Douša, T. Kouba, Ing. O. Bouzek, JUDr. E. Šimková.  

 

Stavební výbor 

Ing. Hana Zákoucká, předsedkyně 

Členové: P. Zima, P. Houdek, Ing. P. Kvasnička, K. Stárek, Ing. O. Bouzek, Bc. J. 

Kadeřábek.  

 

Výbor pro dopravu a bezpečnost 

Rudolf Semanský, předseda 

Členové: Ing. M. Vrtišková, M. Veselý, S. Müller, Bc. J. Kadeřábek.  

 

Výbor pro školství a kulturu  

PhDr. Kateřina Čadilová, předsedkyně 

Členové: Mgr. O. Jakob, M. Podroužek, Bc. J. Douša, D. Gaždová,  

Bc. M. Národa, A. Semanská.  

 

Výbor životního prostředí 

František Polesný, předseda 

Členové: M. Veselý, Mgr. L. Podaný, J. Černý, Mgr. M. Martinů.  
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Přípravy na oslavy 130 let mukařovského kostela 

V letošním roce uplyne již 130 let od vysvěcení mukařovského kostela 

Nanebevzetí Panny Marie. K tomuto výročí bude vydána kniha s názvem 

Kostel Nanebevzetí Panny Marie v Mukařově, kterou připravuje publicista 

Jan Psota ve spolupráci s JUDr. Karlem Kropíkem a Lukášem Ulmou. U 

příležitosti oslav 130 let vysvěcení kostela vyjde rovněž známá kulatá 

dřevěná turistická známka, která se prodává v zajímavých lokalitách.  

 

 

 

Těšení se ze školního masopustu 

V úterý, den před popeleční 

středou, se konal tradiční 

školní průvod masek. Paní 

učitelka ze ZŠ Mukařov, 

Martina Jakobová, pro 

Obecní zpravodaj napsala: 

„V ulicích jste mohli potkat 

různá povolání, zvířátka, 

tradiční masky, jakož i civilně upravené žactvo v doprovodu učitelů, často 
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také přestrojených k nepoznání. Marionety a nápisy se poněkud pronesly, ale 

přehlédnout se nedaly. Prase s medvědem a se smrťákem si zaskotačilo na 

návsi před úřadem, bylo vidět, že se celý rok na to všichni doslova těšili. 

Počasí vyšlo na jedničku a s pozitivním ohlasem se setkalo také občerstvení 

koblihami. Starší žáci pouštěli hudbu a zajistili zábavné (pro někoho i trochu 

strašidelné) prolézání zlatou bránou.“ 

 

Zrodila se Kaštánka 

 

Naproti školce v místě travního porostu vzniká z iniciativy předsedy Výboru 

pro životní prostředí Františka Polesného, nový park. Tímto krokem Mukařov 

získá další zajímavé místo přímo v centru obce. Vznikne stinná alej z jedlých 

kaštanů doplněná o lavičky a záhony.  

Zajímavým prvkem bude i informační tabulka umístěná na soklu z místní žuly, 

který je darem lomu Žernovka. „Jedlé kaštany kvetou v červnu až červenci, 

kdy ostatní ovocné stromy již dávno odkvetly, a jsou tak vítanou pastvou pro 

hmyz, květy jsou velmi dekorativní a působí nezvykle, až exoticky. 

 Výsadba bude provedena tak, aby stánky o pouti mohly být umístěny mezi 

stromy, které časem budou tvořit jakési přirozené loubí. Navíc se tím i areál 

MŠ přirozeně zapojí a střed louky zůstane slunným místem pro hry dětí s 

možností využít ke hrám i lavičky a případně další mobiliář, který může být 

součástí lokality.  
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Věřím, že tato proměna louky bude obohacením naší obce a přispěje ke 

zpříjemnění prostředí nás všech,“ doplnil informaci o nově vznikající zelené 

zóně předseda Výboru pro životní prostředí, František Polesný, který zrod 

parku i vyfotil. O dalším průběhu jeho realizace budeme informovat.  

 

 

Předjaří je sezónou plesů 

Od doby, kdy se v Mukařově konají taneční kurzy, narostl i zájem o plesy. Na 

sklonku února pořádal SDH Mukařov tradiční hasičský maškarní ples, který 

navštívilo přes 120 účastníků.   

 

 

Mateřské centrum Mukařov-sko oslavilo 15 let 

První návštěvníci Mateřského centra už budou mít občanský průkaz! Jaké 

byly jeho začátky? Obec se postupně rozrůstala, přibývalo rovněž mladých 

rodin s dětmi a vyskytla se potřeba volnočasových aktivit i pro batolata a 
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nejmenší děti. V úplných počátcích se začínali rodiče se svými ratolestmi 

scházet nejprve v sokolovně, a od roku 2008 dostali možnost upravit si 

prostory klubovny tehdejší ještě školní budovy v Příčné ulici. V roce 2016 se 

tato budova transformovala v Kulturní a komunitní centrum Mukařova a 

aktivity Mateřského centra se staly jeho součástí. 

V současné době Mateřské centrum poskytuje řadu volnočasových aktivit 

pro nejmenší až předškolní děti, jakož i programy pro dospělé a stalo se 

nedílnou součástí společenského a kulturního života obce. Tým Mateřského 

centra vede aktuálně Petra Houdková. 

 

 

Lidl v Mukařově  

Po obchodním řetězci Penny máme v Mukařově další velkoformátovou 

prodejnu řetězce Lidl. Prodejna otevřela pro své nejen mukařovské zákazníky 

v pondělí, 20. března v sedm hodin ráno.  
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Zákazníkům je k dispozici 104 parkovacích míst v rámci parkoviště, prodejna 

má široké uličky mezi nákupními regály a dostatečně velký prostor za 

pokladnami.  

Zdroj obrázku: www.mistoprodeje.cz 

 

 

Jaro a léto jsou ve znamení uzavírek 

Opravuje se ulice Choceradská, kterou je potřeba dát do pořádku po stavbě 

kanalizace a zároveň bude celé prázdniny uzavřená silnice Kutnohorská kvůli 

havarijnímu stavu vozovky. Uzavírka se týká části od Mukařova až po 

Kostelec nad Černými lesy.  

Zatímco Choceradská je uzavřená úplně a objízdná trasa vede přes Tehovec, 

na Kutnohorské je doprava svedena do jednoho pruhu a je řízena kyvadlově. 

Zpoždění na cestě z Kostelce do Říčan je v ranní špičce až 45 minut, tak 

doufejme, že silnice budou opraveny kvalitně, aby to nějaký čas vydrželo.  

 

 

http://www.mistoprodeje.cz/
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Kaštany zakořeňují 

Během května pracovníci technických služeb zasadili třináct krásných 

vzrostlých jedlých kaštanů na travnatém prostranství před školkou.  

Odtud tedy vychází i název parku „Kaštánka“. Nyní budou následovat další 

úpravy, například záhony s trvalkami. Zastupitel obce Petr Doležel vytváří 

v obci i jejím okolí dřevěné lavičky, které zvou kolemjdoucí k odpočinku. 

Krom toho jsou i pěkným estetickým prvkem parku.  

     

 

Žáci ZŠ Mukařov koncertovali v našem kostele      

V loňském roce vznikla v naší základní 

škole pobočka Základní umělecké 

školy v Říčanech. Žáci jejího 

hudebního oboru připravili 

velikonoční koncert v kostele 

Nanebevzetí Panny Marie a tím 

potěšili nejen svoje rodiče, ale i 

širokou veřejnost.  
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Pohádkový les baví děti i dospělé 

V sobotu 13. května ožil tradiční okruh mezi srbínským dětským hřištěm a 

lesem za Viničkami pohádkovými postavami, které si pro malé cestovatele 

připravili i letos zábavné úkoly. Jde už o 14. ročník takzvaného pohádkového 

lesa, kterého se zúčastnily dvě stovky dětí. Po skončení akce si účastníci 

mohly upéct buřty.  

 

 

 

Požár, který bylo vidět i v Praze 

Podle všeho nejdramatičtější událostí z celého roku byl obrovský požár 

areálu firmy se zahradní technikou v sousedním Tehovci.  

Hasiči vyhlásili III. stupeň požárního poplachu. Zasahovalo 31 jednotek 
a oheň se podařilo dostat pod kontrolu až po 23. hodině, škoda byla 60 mil. 
Kč. 
Popis události zaznamenal do Obecního zpravodaje Petr Doležel, hospodář 

Sboru dobrovolných hasičů v Mukařově.  
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„Ve středu 17. května 2023 v 18:26 hodin byl na tísňovou linku 

středočeských hasičů oznámen požár v areálu firmy se zahradní technikou u 

kutnohorské silnice č. 2 v katastru obce Tehovec v okrese Praha-východ. 

Jednalo se o jeden z největších požárů v našem bezprostředním okolí za 

posledních dvacet let. Byl vyhlášen druhý poplachový stupeň a zároveň bylo 

požádáno o posily.  

Požár se střechou rychle šířil, a kromě dalších cisteren bylo zapotřebí i více 

automobilových žebříků a plošin, kontejnerů kombinovaného hašení, a 

vzhledem k zásahu v dýchací technice i protiplynových automobilů s 

náhradními lahvemi se stlačeným vzduchem. Krátce před půl osmou byl 

vyhlášen třetí poplachový stupeň a do Tehovce mířily další posily nejen z 

Prahy, ale i profesionální hasiči s velkoobjemovými cisternami z Kladna, 

Slaného, Mělníka, Nymburka a Příbrami. Kolem půl deváté na místě 

zasahovalo 150 hasičů se svojí technikou. Byla povolána i chemická laboratoř 

Kamenice na měření čistoty ovzduší. Rozsah požáru byl tak obrovský, že na 

místo dorazil i Český červený kříž, aby zajistil pitný a stravovací režim – na 

místě zasahovalo přes 200 hasičů. Kolem dvaadvacáté hodiny nechal velitel 

zásahu vyhlásit nejvyšší stupeň Z (zvláštní) a povolal další síly a prostředky, 

aby se hasiči v náročné práci mohli střídat.  

Krátce před půl dvanáctou večer dostali hasiči požár pod kontrolu. Naštěstí 

při něm nebyl nikdo zraněn, ani se nenadýchal kouře. Bez zranění proběhl i 

složitý zásah v nočních podmínkách. Statečnost a nasazení všech zasahujících 

hasičů ocenila veřejnost povzbudivými komentáři na sociálních sítích. V 

katastru naší obce máme dvě jednotky dobrovolných hasičů, a to z Mukařova 

a Žernovky. Velké díky tedy patří těmto devatenácti borcům: Michalovi 

Pokornému, Mirkovi Veselému, Mirkovi Pokornému, Karlovi Löwy 

staršímu, Milanovi Veselému, Karlovi Löwy mladšímu, Františkovi Průžkovi, 

Robertu Hegyi, Lukáši Podanému, Tomáši Pokornému, Radce Navrátilové, 

Bětce Třískové, Robertu Pelíškovi, Michalovi Pýchovi, Tomáši Říhovi, 

Petrovi Hojzákovi, Janu Balvínovi, Klaudii Teichaman a Davidovi 

Vycpálkovi.“  
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Foto hasičů: Alžběta Třísková 
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Kocour Mikeš se vydal do Mukařova 

Ladův Kraj, dobrovolný svazek obcí, který organizuje pochod Kocoura 

Mikeše, letos rozšířil tradiční putování o zastávku v Mukařově. Trasa značené 

procházky z Hrusic, rodiště Josefa Lady, do Mukařova měří 25 kilometrů, má 

14 zastavení s tabulemi s úryvky z Ladovy knížky o kocourovi Mikešovi a mezi 

nimi kamenné kilometrovníky. Tabule s krásnými obrázky se vztahují 

k místům, kde Mikeš prožíval svá dobrodružství. Poslední tabule a závěr 

Mikešova putování je od letošního května v Mukařově, kde byla 20. 5. 

slavnostně odhalena jeho dřevěná podobizna. Autorem sochy je Ivan 

Šmilauer a můžete se s ní potkat před Obecním úřadem.  

Bez zajímavosti není, že pár dní po instalaci nových informačních tabulí a 

rozcestníků věnovaných kocouru Mikešovi, se na nich vyřádili sprejeři a zcela 

je znehodnotily, počmárali černými znaky. Celou věc byla vyšetřovat policie, 

které označila dílo neznámých pachatelů jako vandalismus.  

 

Zleva: Přemysl Zima, Petra Houdková, Ondřej Jakob se synem,  

Hana Zákoucká a Kateřina Čadilová 
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Mukařovská kecka s rekordním počtem účastníků    

Letošní půlkulatý 45. ročník Mukařovské kecky, který se uskutečnil v sobotu 

27.5., přilákal 846 účastníků, což je podle organizátorů druhá nejvyšší účast 

v její historii. Vyšší byla v roce 1981.  

Velký zájem o pochod s trasou 7, 15 a 25 kilometrů zapříčinila kromě 

ukázkového počasí i výborná propagace akce nejen na sociálních sítích, 

v tištěných časopisech, ale organizátor, TJ Sokol Mukařov, vytvořil spolu 

s řadou spolupracovníků k akci speciální webové stránky  

www.mukarovskakecka.cz, které informují o nejen trasách, ale naleznete 

tam i zajímavé informace z historie pochodu.  

Na webových stránkách akce se mi moc líbí Kodex účastníka, který by mohl 

platit obecně, nejen na této akci:  

1. K přírodě se chovejte slušně, nevyhazujte odpadky po cestě. V cíli na to 

bude ideální příležitost.  

2. Příroda je domovem pro mnoho zvířat a rostlin, buďte k ní prosím 

ohleduplní. 

3. Vlastní značení (fáborky, cedule) slouží všem účastníkům pochodu, tedy i 

těm, kteří jdou za vámi.   

4. Není ostuda uklidit  jakékoliv odpadky, i když nejsou vaše. Příroda vám za to 

bude vděčná. 

 

http://www.mukarovskakecka.cz/
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Čarodějnice a Den dětí 

Přelom května a června je v naší obci již tradičně v režii Mukařovských 

hasičů. V závěru května uspořádali členové SDH Mukařov pálení čarodějnic a 

u fotbalového hřiště vztyčili krásnou májku. První červnová sobota pak 

patřila dětem, Dětský den s hasiči se opět vydařil, zúčastnilo se ho na tři 

stovky dětí s dospělým doprovodem. Odpoledne jim zpestřily soutěže, mohly 

si prohlédnout hasičskou i zemědělskou techniku, seznámily se s vybavením 

složek integrovaného záchranného systému ČR.  

Dětský den s opékáním špekáčků uspořádali také hasiči na Žernovce, 

hasičská pěna byla pouze mýdlová bez chemických přísad. Takové akce 

potěší nejen děti, ale i dospělé, dobrovolným hasičům patří velký dík!  

 

 

 

Vítej v Mukařově, človíčku 

Začátkem června jsme radostně přivítali naše nové občánky. Od dubna 

loňského roku do letošního března se narodilo 34 nových dětí. Vítání jsme 

rozdělili do dvou etap, aby to pro děti i jejich rodiče a další rodinné účastníky 

bylo pohodlné, a ne příliš dlouhé.  
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Na slavnost přišli také žáci prvního stupně naší základní školy, kteří spolu 

s paní učitelkou Kadeřábkovou připravili kulturní program, pásmo říkanek a 

písniček. Závěr slavnosti pak patřil společnému focení, kterého se ujal Milan 

Veselý. Akce se velmi vydařila, byť počasí bylo pod mrakem a občas sprchlo. 

Byl to deštík pro štěstí. 
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26 
 

Oslavy 130 let našeho kostela 

Velkolepé narozeniny kostela Nanebevzetí Panny Marie se konaly v neděli, 

13. srpna, týden před hlavní poutí.  

Akci připravovala obec Mukařov ve spolupráci s Římskokatolickou farností 

Říčany velmi dlouho a velmi pečlivě a pro většinu našich obyvatel to byl 

dosud nevýznamnější den v životě obce v letošním roce. Pozvání přijal 

kardinál Dominik Duka, který sloužil slavnostní mši.  

Od rána byla v obci cítit slavnostní atmosféra, řada žen a dětí se převlékla do 

tradičních krojů, kostel byl parádně vyzdobený, pouť ztichla, byť byla neděle, 

kdy se tradičně vyhrává již od rána.  

Před desátou hodinou přijel kardinál s doprovodem a v obci ho před farou 

vítal špalír našich obyvatel v krojích tradičním pohoštěním, chlebem a solí. 

Poté se kardinál vydal i s našimi farníky do kostela na mši svatou, v jejímž 

závěru posvětil knihu Jana Psoty a kolektivu o historii Mukařovského kostela. 

Po skončení oficiální části slavnosti kardinál přijal pozvání na besedu s našimi 

zastupiteli v prostoru před obecním úřadem.  
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V odpoledních hodinách se pak v kostele uskutečnil oficiální křest knihy 

s názvem Kostel Nanebevzetí Panny Marie v Mukařově s následnou 

komentovanou prohlídkou kostela. Poté se již naplno rozezněla pouť a 

všichni budeme na tento slavnostní den dlouho a rádi vzpomínat.    
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Součástí letní pouti byl i tradiční Pouťový festival, který se konal následující 

sobotu, tedy 19. srpna.   
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Park Kaštánka byl rekreací pro majitele pouťových atrakcí 

Na jaře jsme vás informovali o nově vzniklém parku Kaštánka. Podařilo se jej 

krásně osadit trvalkami, 

kaštany se zazelenaly, a 

prostor je v době pouti 

obestavený karavany od 

majitelů atrakcí, kteří si 

vyložili stolečky před 

karavany a užívají parku 

jako kdyby byli na 

rekreaci v kempu.    

 

 

Zahájení školního roku s novým vedením 

Letos 16. 4. rezignoval na místo ředitele ZŠ Mukařov Mgr. Lukáš Kohoutek. 

Školu vedla do doby zvolení nového ředitele, vybraného v konkursním řízení, 

Mgr. Kamila Volíková. Ing. Daniel Barták, MBA, nastoupil do funkce ředitele 

1.8. 2023. 

Ing. Daniel Barták, MBA, působí ve škole již od roku 2016, nejprve jako 

pedagog a od roku 2021 byl zástupcem ředitele školy.  

A tak v pondělí, 4. září, školáky v Mukařově přivítal Ing. Daniel Barták poprvé 

v nové funkci ředitele školy. Spolu s ním se uvítacího ceremoniálu, který byl 

před novou budovou školy, zúčastnila starostka obce Ing. Hana Zákoucká a 

další členové pedagogického sboru. Každý školák obdržel památeční medaili 

s logem školy.  V letošním roce je poprvé v historii školy otevřená přípravná 

třída pro předškoláky. Detašované pracoviště školy se nachází rovněž 

v sousedních Babicích.  
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Mukařovští hasiči soutěžili 

Druhého září se uskutečnil jubilejní 25. ročník Memoriálu Míly Dlabače v 
Tehovci. Jedno z družstev obhájilo 1.místo. Další družstvo z důvodu technické 
poruchy obsadilo 10.místo. Gratulujeme!  
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Sdílená doprava Citya 

Od října je místním občanům k dispozici sdílená doprava Citya. Po stažení 

aplikace je možné využívat přepravu v rámci katastrů Tehova, Světic, Říčan, 

Tehovce, Svojetic, Březí a Babic. Noví uživatelé získají jednu jízdu zdarma. 

Ceny za další jízdy se nejčastěji pohybují mezi 50 Kč a 60 Kč za jednu jízdu. 

Senioři nad 70 let a ZTP, kteří při nástupu prokáží bydliště v Mukařově, mají 

cestování zdarma.  

 

Významné ocenění Mukařovských knihovnic 

V pondělí 2. října 2023 proběhl ve Středočeské vědecké knihovně v Kladně 

již 12. ročník slavnostního ocenění Středočeský Kramerius. Toto ocenění je 

inspirací a motivací knihovníků neprofesionálních knihoven k aktivní činnosti 

a vzájemné spolupráci. Každý rok jsou vybíráni ti nejlepší knihovníci z 

neprofesionálních knihoven z každého z pěti regionů našeho kraje. 

Prestižní ocenění Středočeský Kramerius 2023 získaly Petra Houdková a 

Simona Vittová, knihovnice z Obecní knihovny v Mukařově. Knihovnice byly 

navrženy Městskou knihovnou Benešov, pod níž spadá i mukařovská 

knihovna. 

Obecní knihovna v Mukařově se do současných bezbariérových prostor 

Kulturního a komunitního centra Mukařov přestěhovala zásluhou dlouholeté 

a oblíbené knihovnice Alexandry Jeriové. V roce 2021 knihovnu převzaly 

Petra Houdková a dočasně také Zuzana Holoubková a navázaly tak na její 

skvělou práci. V dubnu 2022 se tým knihovnic obměnil a místo paní 

Holoubkové zaujala Simona Vittová. 

Letos knihovna pořádala řadu kulturních i vzdělávacích akcí pro děti i dospělé 

a většina z těchto akcí byla zaznamenána na YouTube, kde je možné 

přednášky vidět ze záznamu. Knihovnice rovněž navázaly aktivní spolupráci 

se Základní školou Mukařov a během loňského roku přivítaly v knihovně 27 
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tříd a více jak 800 dětí. Pro každý ročník připravily besedy na různá témata, 

dle věku dětí.  

 

 

Petra Houdková (vpravo) a Simona Vittová spolu se starostkou Hanou 

Zákouckou (uprostřed).  

Zdroj informací: Obecní zpravodaj 

 

Nová čistička ve zkušebním provozu 

Ve druhé polovině října byl 

úspěšně zahájen proces 

uvedení čerpací stanice 

odpadních vod v Srbíně do 

zkušebního provozu. Konalo 

se místní šetření 

vodoprávního úřadu. 

Realizační firma předala 

v pořádku kompletní 

dokladovou část. Podle 

místostarosty Přemysla Zimy je třeba počkat na stanoviska několika 

dotčených orgánů, aby mohl být zkušební provoz povolen. Následovat bude 

postupně kolaudace kanalizačních řadů. Bude to ještě nějakou dobu trvat, 
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než se vše dokončí a doloží. Začátkem příštího roku by se měli začít 

připojovat jednotlivé domácnosti. 

 

Dýně na Srbíně 

Předposlední říjnová neděle patřila již tradičnímu dlabání dýní a pouštění 

draků. Počasí přálo, bylo věru „na draka“ foukal čerstvý vítr a draků létalo po 

obloze bezpočet. Na místě byly k zakoupení dýně, avšak ani 80 dýní nestačilo 

zájemcům o dlabání, a tak bylo třeba dovézt další, nakonec se jich vydlabalo 

110. Poděkování patří hlavní organizátorce akce Daně Gaždové s rodinou, 

která se postarala o báječné pohoštění a rodině Zimových, kteří vždy zajišťují 

stoly, lavice, oheň a zázemí akce. Děti se mohly rovněž povozit na ponících.   
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Z ENAPA je FLOP 

Kromě Penny, Lidlu a prodejny elektro a domácích potřeb Flip, máme v obci i 

prodejnu smíšeného zboží Enapo, kterou provozuje společnost Rosa Market. 

Ta se však letos na podzim ocitla v insolvenci. Prodejna byla několik dní 

zavřená, probíhala inventura a nyní se jmenuje FLOP.  

FLOP je česká společnost sdružující franšízové a smluvní prodejny. 

Zakládajícím členem a leaderem sítě je společnost FLOSMAN a.s. Od roku 

1997 se zabývá prodejem nejen potravinářského, ale i drogistického 

sortimentu. Nyní jsou tedy téměř vedle sebe prodejny Flip a FLOP. 

 

Polární záře v našich obcích 

Vlivem silných slunečních erupcí dochází k tomu, že polární záře není k vidění 

jen za polárním kruhem, ale letos byla nejméně dvakrát pozorovaná i 

v našem zeměpisném pásmu. Poprvé to bylo letos na jaře a podruhé 

začátkem listopadu. Nebe se krátce po setmění zalilo barvami, nejsilnější 

tóny byly červené. Fotka kolovala po sociálních sítích a je z nedalekého 

Tehova.  
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Lampionový průvod jinak 

Letošní podzimní lampionový průvod přilákal přes dvě stovky dětí s 

doprovodem. Ohňostroj letos vystřídala ohňová šou skupiny T.E.T.R.I.S. 

Všichni si to moc užili, a dle komentářů nejen na sociálních sítích byl tento 

počin kvitován velmi příznivě. Ohňová šou byla velkolepá a nijak nerušila 

okolní přírodu a bytosti v ní, což se o ohňostroji rozhodně říct nedá.    
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Plná třída zahraničních hostů 

Koncem listopadu obec Mukařov navštívilo 35 převážně zahraničních hostů, 
zástupců obcí a měst, místních akčních skupin, ministerstev i Evropské 
komise. Přijeli nás navštívit na závěr setkání chytrých vesnic (oficiální název 
Evropské pilotní observatoře), které se konalo v Praze. Akce byla součástí 
projektu SmartRural27.   
Tématem návštěvy v Mukařově bylo zapojování občanů a zejména mládeže 
do daného projektu, setkání se konalo v prostorách ZŠ Mukařov.  
Hosté pak pokračovali na prohlídku zasněženého Mukařova a na závěr 
navštívili KKCM.  
 

 

 

Adventní čas jako na pohlednicích od Lady 

Letošní rozsvěcení vánočního stromu v Mukařově mělo mimořádně zimní 

atmosféru. Obec zasypaná sněhem, sevřená mrazem, kdy se každý těší na 

svařák. První adventní neděli se ve čtyři odpoledne prostor před obecním 

úřadem zcela zaplnil nejen stánky, ale hlavně obyvateli, kteří si nechtěli 

nechat ujít tu báječnou chvíli, kdy se strom zasypaný přírodním sněhem 

rozsvítí za zvuku koled. 

Šťastné svátky popřála z pódia nejen paní starostka Hana Zákoucká, ředitelé 

školy a školky, ale také farář Konstantin Petr Mikolajek, který rozsvítil první 

svíčku na adventním věci. Zastupitelé Ondřej Jakob a Tomáš Kouba se 
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postarali o adventní světlo v kostele, Kateřina Čadilová zajistila ukázky 

vánočních zvyků a tradic, děti ze školy a školky zazpívaly koledy, mukařovští 

hasiči měli na starost občerstvení, školní děti prodávaly vánoční pečivo, 

žernovští hasiči zajistili oheň. V Galerii Stará škola byla zahájena krásná 

výstava s názvem Vánoce v kuchyni.  
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Přátelské posezení s našimi seniory 

V polovině prosince proběhlo již tradiční předvánoční setkání mukařovských 

seniorů, a to v restauraci U kostela.  

Kromě občerstvení byl připraven i bohatý kulturní program, o který se 

postaraly děti ze Základní školy 

Mukařov, Základní umělecké 

školy Folklorika Čechy a také 

Dámský hudební kroužek se 

swingovými melodiemi.  

Děti ze základní i mateřské školy 

vytvořily rovněž dárky a přání.  
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Adventní koncert 
 
V předvánoční době, kdy jsme se těšili na adventní koncert Richarda 
Pachmana a Dity Hořínkové v našem kostele, došlo k tragické události 
v Praze. Ve čtvrtek 21. prosince 2023 odpoledne se odehrála střelba na 
Filozofické fakultě Univerzity Karlovy. Jednalo se o útok střelce, studenta 
fakulty, který si vyžádal 14 obětí a 25 zraněných, sám útočník následně 

spáchal sebevraždu. Pořadatelé koncertu, který se konal hned následující 
den, nejprve uvažovali o jeho zrušení. Koncert se však nakonec uskutečnil a 
byl pojatý jako důstojná pieta za oběti útoku. V kostele bylo možné si rovněž 
zapálit svíčku s Betlémským světlem, které přivezli skauti.  
        

 

 

 

Naše obce pod sněhem  

V krásném adventním čase, který je letos mimořádně bohatý na sníh, jsem si 

udělala procházku po obci a mobilem jsem zachytila několik zákoutí. Fotky 

přikládám, ke zdokumentování doby. Mukařov jsem zastihla ve slunečním 

svitu, ale odpoledne, když jsem se vypravila na Žernovku, už sluníčko zašlo za 
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mraky. Myslím, že to vůbec nevadí. Fotky ze Žernovky jsou také barevné, ale 

nepoznali bychom to. Mnohá zákoutí, zejména směrem k rybníčku, vypadají i 

dnes, jako na počátku minulého století. Místní zvonička letos slaví sté 

narozeniny. V devadesátých letech minulého století byla opravená a dle slov 

Františka Polesného, se snad ve spolupráci s dětmi z elektrotechnického 

kroužku podaří oživit její zvonění.  

Pohleďte, v jak krásné oblasti žijeme.   
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Robertova pekárna voní v Příčné 

Pekárna naproti KKCM byla otevřena už loni, ale nepodařilo se jí provoz 

udržet. Od letošního adventu je zde pekárna nová, která nese jméno po 

pekaři, tedy Robertova pekárna.  

Milá a usměvavá spolumajitelka Robertovy pekárny Klára Mencl říká, že 

pečou ručně z kvalitních českých surovin, mají dlouholeté zkušenosti 

s řemeslnou pekařinou nejen u nás, ale i v zahraničí. Nabízejí sladké i slané 

pečivo, převážně z pšeničného nebo pšeničnožitného kvasu. Vše je 

nadýchané a voňavé a nakupovat můžeme od osmi do čtyř hodin. Otevírací 

doba se bude ještě případně měnit. Heslem pekaře Roberta je motto: „Peču 

dobře, peču rád“.  

         

 

Ladovská zima v závěru roku 

Tři dny před Štědrým dnem hustě sněžilo dnem i nocí, technické služby 

nestačily odklízet sníh a vypadalo to, že budeme mít bílé Vánoce. Během 

několika hodin se však značně oteplilo a začalo silně pršet a foukal velmi silný 

nárazový vítr. Nastala doslova kalamita. Stromy se pod tíhou mokrého sněhu 
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v kombinaci s vichřicí lámaly jako sirky. Z lesa bylo slyšet mnohá křupnutí a 

pády, do toho několikrát denně houkaly hasičské sirény a vypadával proud. 

Den před Vánoci nešel proud šest a více hodin, dle dané lokality.  

Sportovní nafukovací halu rovněž zavalil sníh, vytvořily se tam kapsy a nebýt 

včasného zásahu hasičů, kteří mokrý sníh odstranili, mohla být zničena.  

Mnoho vánoček čekalo v troubě na teplo marně. Dárky jsem balila s čelovkou 

na hlavě, z domku na nářadí jsem vytáhla propanbutanovou bombu 

s vařičem pro případ nouze. V mnoha domácnostech nejen že nešel proud, 

ale ani netekla voda a byla zima. Nastala hrozba povodní, hasiči se 

pohybovali mezi odstraňováním polomů a vyčerpáváním vody ze sklepů.     

Do Štědrého dne se však počasí umoudřilo a všichni nakonec stromky 

elektrickými svíčkami rozzářili.  

Obec Mukařov vytvořila milé a půvabné vánoční přání, které letošní rok 

komorně uzavírá. Jeho autorkou je zaměstnankyně obecního úřadu Kateřina 

Tichá.  
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SPOLKY 

Obec Mukařov i v roce 2023 podporovala spolkovou a zájmovou činnost, 

například Sokol Mukařov, jehož velmi vydařenou akcí byla Mukařovská 

kecka. TJ Sokol 

Mukařov trénuje 

fotbalové oddíly 

s názvy Školička, 

Mladší přípravka, 

Starší přípravka a 

Muži.    

 

 

Další zájmovou aktivitou podporovanou obcí 

jsou taneční kurzy, které vyučují lektoři 

taneční školy ASTRA. Taneční probíhají 

v různých kategoriích od začátečníků po velmi pokročilé. Část kurzů probíhá 

v Mukařově, začátečníci pak tančí v sousedních Babicích.    

 

Velmi aktivními dobrovolnými spolky jsou bezesporu hasiči, ať už z Mukařova 

nebo ze Žernovky.  

 

SDH Mukařov  

Ze Zprávy o činnosti SDH Mukařov za rok 2023 vyplývá, že hasiči uskutečnili 

celkem 28 zásahů, z toho 15 jich bylo v Mukařově. Z hlediska druhu zásahu 

jich bylo 16 v rámci technické pomoci, 11 požárů a jeden planý poplach. Plné 

ruce práce měli hasiči zejména v prosinci, kdy vlivem silného větru, sněžení a 

následného rychlého tání, bylo potřeba řešit kalamitní stav na mnoha 

místech obce.  
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Členové zásahové jednotky se scházeli pravidelně jednou měsíčně, dále se 

účastnili odborných školení, soutěží a fyzické přípravy. SDH Mukařov pořádá 

mnoho akcí pro veřejnost, jako jsou například maškarní ples, pálení 

čarodějnic, dětský den a mnoho dalších.  SDH se rovněž věnuje aktivní práci 

s dětmi při výchově budoucích hasičů.   
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U SDH Žernovka byl tento rok, dle slov Františka Průžka, starosty SDH 

Žernovka, co do spolkových akcí hojný. V únoru proběhl tradiční ples hasičů, 

následovaly akce jako pletení pomlázek, pálení čarodějnic, dětský den, 

posezení členů a přátel SDH. V podzimní části roku proběhl úklid lesa, 

dýňování, v prosinci byly volnočasové aktivity zakončeny s čerty Krampusáky. 

Řadu akcí pořádá SDH Žernovka v restauraci Montgomery, čímž podporuje 

její provoz. Hasiči se rovněž 

aktivně účastní různých výcviků a 

řady školení.  
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Mukařov-sko se transformovalo v KKCM 

Registrovaný spolek 

Mukařov-sko, které vzniklo 

jako občanské sdružení pro 

Mukařov, Srbín a Žernovku 

na počátku roku 2006, přestalo ve své původní podobě existovat. Okolnosti 

jeho transformace do KKCM popisuje podrobněji jedna ze zakladatelek 

původního spolku PhDr. Kateřina Čadilová:  

„Rozhodnutím valné hromady dne 26. 3. 2023 přestal existovat spolek 
Mukařov-sko v podobě, v jaké byl spolutvůrcem mukařovského veřejného 
dění od svého vzniku v roce 2006. Tehdy, ještě jako občanské sdružení, si 
předsevzal spojovat starousedlíky a nové obyvatele Mukařova a zlepšovat 
kvalitu života v obci, a to účastí na komunální politice, pořádáním akcí pro 
veřejnost a realizací projektů. Členové spolku se od té doby podíleli na práci 
obecního zastupitelstva, v posledních dvou volebních obdobích pod 
hlavičkou volebního sdružení Mukařov, Srbín, Žernovka.  
Spolek pořádal oblíbené veřejné akce a od roku 2007 provozoval Mateřské 
centrum, které se roku 2016 transformovalo do Kulturního a komunitního 
centra Mukařov. 
V důsledku názorového rozchodu členů výboru spolku, jehož členy byli vedle 
předsedy Rudolfa Semanského také Přemysl Zima a Kateřina Čadilová, který 
vyústil v odvolání starosty v únoru 2023, valná hromada spolku v březnu 
rozhodla, že spolek změní jméno na KKCM, z.s. a nadále se bude zabývat 
pouze provozováním Kulturního a komunitního centra a pořádáním akcí pro 
veřejnost.  
Všichni dosavadní členové ze spolku vystoupili a spolek nadále vede tříčlenný 
výbor, jehož předsedkyní je Ing. Petra Houdková, která je současně 
ředitelkou KKCM, a členy Lucie Šplíchalová (zástupkyně ředitelky) a Martin 
Holický. 
KKCM, z.s. má nyní sídlo v obecní budově v Příčné 61, kde nabízí zájmové 
kroužky a kurzy, ale také besedy a přednášky pro všechny věkové kategorie.“ 
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KKCM  

Kulturní a komunitní centrum Mukařov 

nabízí vzdělávací a volnočasové aktivity již 

od roku 2008. Pod jednou střechou se 

nabízejí programy pro nejmenší děti v 

doprovodu rodičů, kroužky a klubovna pro starší děti, klub pro teenagery, a 

také cvičení, kreativní kurzy a besedy a přednášky pro dospělé. V přízemí je 

Obecní knihovna, ve které se konají i besedy a přednášky a Hang Out 4Teens 

– klubový prostor pro mládež.  

KKCM organizuje i řadu akcí mimo svou budovu v Příčné 61. Jsou to například 

vynášení Morany, dětské tábory, příměstské tábory, podzimní dýňování a 

další. Podrobný program je na webových stránkách  www.kkcm.cz 

 

 

 

 

Místní spolky finančně podporuje obec, konkrétní částky jsou uvedeny 

v závěrečné části kroniky s názvem Rozpočet obce.   

 

http://www.kkcm.cz/
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LIDÉ 

VIKTOR FRÝDL 

Je důležité mít víru v Boží načasování 

Náš pan farář P. Ing. Mgr. Viktor Frýdl, oslavil na sklonku roku 2023 

osmdesáté narozeniny. Děkuji za pozvání na faru, kde jsme si povídali o 

jeho životě a cestě k víře a k Bohu.  

 

Kde jste se narodil a jak vzpomínáte na své dětství?  

Narodil jsem se v roce 1943 v Praze Bubenči, jako třetí ze čtyř dětí. Měl jsem 

dvě starší sestry a jednoho 

mladšího bratra. Byly jsme čtyři 

děti narozené ve válečném 

období a pro rodiče to nebyla 

lehká doba. Tatínek se měl co 

otáčet, aby uživil početnou 

rodinu. Maminka byla s námi 

doma a šetřila, na čem se dalo.  

Tatínek mojí maminky pocházel 

z bavorského rodu Šauerů a byl 

učitelem ve škole v Kunraticích. 

K víře nás doma vedla hlavně 

maminka, tatínek byl spíše 

volnomyšlenkář a měl pestrý 

život. Narodil se do rodiny řezníka na Malé Straně v Praze a ve třicátých 

letech minulého století se vydal do Chicaga na jatka na zkušenou. V té době 

v Americe probíhala krize a byla to složitá doba. Po návratu do Prahy tatínek 

zjistil, že je spíše intelektuální typ, než že by chtěl pokračovat v řeznické 

tradici své rodiny a šel studovat ekonomii. V rodinném řeznictví nedaleko 
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kostela svatého Mikuláše na Malé Straně pak pokračoval tovaryš jeho otce, 

tedy mého dědy.  

Můj otec po návratu z Ameriky založil jazykovou školu s názvem Basic 

English, čímž zúročil svůj pobyt v Americe. V naší rodině se odehrávaly 

mnohé tragické a bolestné situace, například tatínkův bratr se zabil na 

motorce, jeho synovec byl jedním ze zastřelených studentů v období 

Heydrichiády.  

V době znárodnění tatínkovi zabavili jeho jazykovou školu a státní úředník, 

který ji přebíral, zmizel s veškerým kapitálem do zahraničí. Díky jazykovým 

znalostem a studiu ekonomiky získal otec místo jako překladatel v tehdejším 

podniku zahraničního obchodu.  

Kdy jste se začal zamýšlet nad kněžským povoláním?     

Nejprve jsem vystudoval ČVUT, obor strojírenství se specializací na 

potravinářská a chemická zařízení. Po návratu z vojenské služby jsem začal 

pracovat ve Výzkumném ústavu chemických zařízení.  

Dramaticky jsem prožíval den 21.8.1968. Šel jsem tehdy do práce přes 

Václavské náměstí a pokračoval pěšky směrem k Rozhlasu, když jsem se ocitl 

v přímé v palbě „osvobozeneckých vojsk“. Stál jsem tváří v tvář stejně 

mladým chlapcům, jako jsem byl tehdy já. Byli rozrušení, v rukách měli 

samopaly a sami někteří pořádně nevěděli, co se děje, jen plnili rozkazy 

armády. Byl to den, kdy šlo o život. 

Odstěhoval jsem se z Prahy do Děčína, kde jsem pracoval ve firmě Chepos 

Děčín v oblasti konstrukcí chemických technologií. V Děčíně jsem také chodil 

do kostela a sblížil jsem se s místním farářem.  

Pořád jste však profesně byl především strojařem?          

Ano, to je pravda. Vedl jsem však časté rozhovory s děčínským knězem a on 

mi pokládal otázky typu, kam chci směřovat svůj život, zda plánuji založit 
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rodinu a podobně. Věděl jsem, že chci být 

s Bohem, ale že bych byl knězem, to mě tehdy 

nenapadlo, na to jsem si vůbec netroufal. 

Psal se rok 1969, začalo normalizační období a 

děčínský duchovní mě přivedl na myšlenku, 

abych šel studovat teologii. Přihlásil jsem se 

tedy ke studiu na Bohosloveckou fakultu 

v Litoměřicích. V zaměstnání jsem dal výpověď 

a zaměřil se znovu na studium. Celkem jasně 

jsem už vnímal, že to je přesně to, co hledám a 

co chci žít. Absolvoval jsem 29.6.1974 v jednatřiceti letech. Stal jsem se 

kaplanem a působil jsem na řadě farností, například v Mariánských Lázních, 

ve Stříbře, ve Strakonicích.  

Od kdy působíte v Mukařově?  

V roce 2010 jsem po mrtvici ochrnul na pravou část těla. I když se mi podařilo 

rehabilitovat, nemohl jsem už sloužit církvi v plné síle, tak jsem byl přidělen 

Charitnímu domu seniorů v Mukařově. Zde sloužím mše svaté v místní kapli a 

vypomáhám i v kostele, pokud mi to zdraví dovolí. V zimě se mi však špatně 

hýbe, takže v kostele pracuji více v létě. Mukařov spadá pod 

Římskokatolickou farnost Říčany, kde je vikářem P. Mgr. Matěj Jaroslav 

Baluch a farářem P. Mgr. Konstantin Petr Mikolajek.  

Náš rozhovor probíhá na faře v místnosti, která je plná knih. Jsou to Vaše 

knihy a jsou pouze církevní?    

Když jsem byl v Praze v Katedrále svatého Víta vysvěcen na kněze tehdejším 

arcibiskupem pražským Františkem kardinálem Tomáškem, utkvěla mi z jeho 

proslovu mimo jiné v paměti slova, že na farách by měly být knihovny, aby 

knihy o víře a Božím slovu byly dostupné pro širokou veřejnost. Tak jsem 

začal budovat knihovnu. Jsou zde především svazky církevní a duchovní, ale 
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také knihy o morálce, životopisy svatých, dějiny církve i knihy pro mládež, 

včetně beletrie s duchovní tématikou. Mnoho knih jsem už rozdal.  

Jak trávíte svůj volný čas, co děláte rád mimo kněžské povolání? 

Víte, člověk potřebuje spát, jíst a modlit se. Z toho všechno vychází a roste. 

Já svůj čas věnuji službě Bohu a lidem. Je důležité mít důvěru v Boží 

načasování a věci kolem nás nebrat moc vážně, spíš s humorem.    

Máte nějaké poselství, radu, vzkaz pro současnou dobu?     

Nejsem tu od toho, abych dával rady. Poselství dává Evangelium. Ale řekl 

bych, že každého vede Bůh. Každého, kdo si ho najde. Proto se snažím 

motivovat lidi k tomu, aby se s Bohem spojili. Začít můžeme výzvou Ježíše: 

“Pojď a následuj mě“. Znamená to často vyjít ze sebe a oddat se Bohu.  

 

 

 

MILAN VESELÝ 

Stát se lepší verzí sebe sama 

Mladý muž v Kristových letech, který fotí oficiální akce obce, je členem SDH 

Mukařov, pracuje v našich technických službách a jen tak si vyrazí na 

procházku z Mukařova na Ještěd. Milan Veselý ví, co od života chce a jde si 

za tím.  

 

Kdo je Milan? Jak vidíš sám sebe?  

Vidím se jako člověka, který nemá rád bezpráví. Mluvím na rovinu tak, jak to 

cítím. Nemám rád přetvářku. Jsem otevřený a empatický. Občas to není 

poznat, ale jsem velmi citlivý člověk, který vidí věci, kteří ostatní lidé nevidí. 
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Máš nějakou osobní vizi, cíl, životní 

poslání, volání duše? 

Moje vize je být lepším člověkem, nejen 

fyzicky ale hlavně psychicky. Snažím se 

hodně investovat do sebe. Absolvuji různé 

kurzy na řízení(auta), fotografování, ale i 

kurzy se zaměřením na to, jak zvládat 

emoce, vztek, jak lépe jíst, všechno jde v 

ruku v ruce. 

Čím jsi chtěl být jako malý kluk?  

Absolutně nevím, byl jsem spíš typ dítěte, 

které si někde 5 hodin hraje s autíčky a 

neví se o něm. Ale řešil jsem často autíčka, 

tak možná profesionální řidič? Sám už nevím. Formuji se až teprve 

posledních 15 let, kdy na to mám prostor. 

Co tě v životě nejvíce baví? 

Je toho vlastně docela hodně. Baví mě, když hodně pracuji a pak je vidět 

výsledek, moc mě baví fotit, řídit, baví mě auta, baví mě partnerka se synem, 

chtěl bych stále chodit do hor, vlastně chodit celkově, baví mě příroda, sport. 

Co tě nabíjí, dodává ti radost v životě?  

Určitě moje rodina a pak mě nabíjí, když můžu odjet někam do hor a tam 

hodně chodit a jenom dýchat, udělat si nějakou fotku a pak se spokojeně 

vrátit domů. 

Dá se to všechno zvládnout?  

Už se to skoro nedá zvládnout, ale já to beru jako pozitivní věc, protože 

pokud se začnu věnovat více pouze jedné činnosti, tedy například 

fotografování, tak to znamená že se zdokonaluji, přicházejí zakázky, což mě 

velmi těší, takže nemám pak problém odstínit ten zbytek, který mě v dané 

chvíli nenaplňuje tolik, jako to focení. Moje aktivity se vlastně "smrskly" už 

jenom na práci v technických službách, a pokud mám volno nebo dovolenou, 
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tak fotím. Jedině co mě mrzí, že musím hledat skulinky, abych úplně 

nezanedbával sport. 

Jak tvou mnohovrstevnatou osobnost vnímá tvá rodina? Je tolerující? 

Berou to naprosto skvěle, akceptují mě takového, jaký jsem. Je vidět, že mě 

to naplňuje a mám pak spousty pozitivní energie, kterou dokážu rozdávat, 

speciálně jim. Na druhé straně táta s mámou to moc nechápou, sice mě 

nepodpoří nahlas, ale třeba když jsem šel na ten Ještěd, tak pro mě přijeli na 

zpáteční cestu, abych nemusel jet hromadnou dopravou domů. Ale tak i tak 

jsem pro ně tak trochu „magor“. 

Podle čeho si vybíráš trasy pro pěší výlety (dá se tomu tak ještě říkat?) a 

jaká je dosud tvá nejdelší cesta?  

Pokud mám možnost si sebou vzít foťák, tak vždy plánuji cestu tak, abych 

měl na určitých místech to správné světlo. Pokud nemám foťák, což je 

minimum případů, tak je to zpravidla něco delšího a extrémnějšího nebo 

třeba jenom trénuji na nějaký závod, takže je to spíš tady "kolem komína".  

Moje nejdelší trasa byla právě Mukařov-Ještěd, která vyšla na 116,5 Km, ale 

to převýšení nebylo tak náročné a vlastně jsem celou dobu jenom šel.  

Nejtěžší cesta byl závod B7, bylo to jenom cca 100 km, ale vedlo přes 7 

vrcholů Beskyd, takže jsem tam nastoupal 5 tisíc výškových metrů. Pro 

představu to je jako výšlap na K2. 

Nač během cesty myslíš? Vyčistíš si hlavu? 

Vůbec ne! Moje hlava jede nonstop, stále nad něčím přemýšlím a je jedno, 

jestli běžím nebo neběžím. Naopak mám takový pocit, že když běžím nebo 

jdu, tak mám právě moc času přemýšlet, takže mi to v hlavě to takzvaně 

"bzučí". Ale myslím si, že by to tak mělo být. Po světě jsou mnohé poutní 

cesty, které jsou dlouhé a úmorné a jejich cílem je, aby člověk přemýšlel-nad 

sebou, nad světem, někdo i nad bohem apod. 
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Pojďme k focení. Kdy tě začalo bavit? Jsi samouk nebo máš nějakou foto 

školu?  

Od základu jsem samouk. Když jsem vzal do ruky svůj první foťák, absolutně 

jsem nechápal, o co jde a jediné, co jsem mohl tehdy dělat, bylo chodit a 

fotit. Sice špatně, alespoň však nějak. Časem jsem se zlepšoval a až opravdu 

poslední dobou jsem se o to začínal zajímat komplexněji a zjistil jsem, že 

pokud se mám něco dobře naučit, tak musím jít k dobrému zdroji. Před pár 

lety jsem si udělal velmi náročný, ale skvělý fotokurz u Stanislava Petery, za 

mě nejlepšího fotografa, kterého tu máme. Učil jsem se od něho všechno. 

Dopadlo to tak že mě pak bral na své focení jako asistenta. Tak jsem mohl 

pochytit úplně všechno. Bylo to neskutečně vyčerpávající, jak mentálně, tak 

fyzicky, ale bylo to 

skvělé a intenzivní. 

Naučil jsem se 

spoustu věcí, které 

mi pomohly 

posunout se o 

hodně dále. A viděl 

jsem a zažil věci, 

který jen tak nikdo 

nezažije. 

 

Co tě baví a co nebaví v práci? A u hasičů?  

V práci mě nebaví to, že lidé jsou nepořádní, arogantní a já s tím nemůžu 

absolutně nic dělat. Nikdy jsem to tak nevnímal, než jsem začal pracovat 

v technických službách obce. Nelíbí se mi, jak se lidé chovají k nám, k přírodě, 

k věcem kolem nás. Mám to v práci z první ruky a někdy je to pro mě velmi 

těžké. Jak jsem již zmínil, jsem velmi vnímavý člověk, takže v tom to mám 

trošku horší. A pak by se určitě našlo něco dalšího, tak jako skoro v každé 

práci, ale nechci být tak negativní, snažím se s mým případným negativním 

naladěním pracovat.   
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A co mě naopak hodně baví je to, že mohu být venku na vzduchu. Řídit 

těžkou techniku, pomáhat lidem, dělat věci kolem nás hezčí a mít z toho 

dobrý pocit. Baví mě pracovat manuálně, udržovat si fyzičku. Pracuji se 

staršími kolegy, kteří vyrůstali na vesnici, tak se mohu spoustu věcí od nich 

naučit. A je pro mě fajn, že pracuji tam, kde bydlím, to je opravdu velký 

benefit.  

Co se týče hasičů, tam to mám hodně jako na houpačce. Někdy je to super, 

když mám prostor na práci. Ale myslím si, že nejsme úplně taková ta super 

parta chlapů. Mám pocit, že nejsme často k sobě úplně upřímní, ale jinak 

jsme velmi fungující skupina lidí, která dělá dobrou práci, zejména u zásahů.  

Vždycky když slyším hasičskou sirénu oznamující výjezd, tak si říkám, jak je 

to náročné být vždy připravený jít do služby. Znamená to, že si nikdy nedáš 

pivo nebo máte nějak rozdělené případné služby? Jezdíš i na noční výjezdy, 

když jdeš druhý den do práce?  

Jsme v takové skupině hasičů, kde nemusíme mít úplně dané služby, to je 

velmi zavazující. Stále je to dobrovolná činnost. Každopádně určitě spolu 

komunikujeme, takže plus mínus víme, kdo tu je a kdo tu není anebo kdo 

nemůže. Důležití jsou hlavně strojníci, kteří řídí Tatru. 

Výjezdů se účastním, když mohu, když jsem v Mukařově. Co se týče otázky 

práce versus hasiči, tak opravdu nikdy nebyl problém, vždy nám v práci vyšli 

maximálně vstříc, takže když věděli, že jsme měli těžký noční výjezd, tak 

nějak chápou, že druhý den přijdeme později nebo vůbec. 

Kde se vidíš za deset let?  

Vidím se určitě dál, něž jsem nyní. Zejména v tom smyslu, že budu lepším 

člověkem. Snažím se, aby to tak bylo a pracuji na tom, takže pevně věřím že 

se to tak stane.  

Když bych měl jít do detailu, tak se vidím jako úspěšný fotograf. To by se mi 

velmi líbilo. 

Máš nějaké ideové nebo jiné vzory?  

Přemýšlel jsem nad tím, ale žádná jména bych asi nepsal. Člověk, který je 
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mým vzorem je takový člověk, který něco dokázal, pracoval a nezalekl se. 

Můj vzor je člověk, který potlačí svůj strach a udělá něco, nač by si jiný 

netroufl nebo když mu ostatní říkají, že to nejde. Takže vlastně ve výsledku to 

může být kdokoliv. 

Věříš v něco, co člověka případně přesahuje?  

Nevím, jak to mám pojmout. V boha určitě nevěřím. A jestli je něco víc jak 

člověk, tak si myslím že ne. Mám občas pocit, že ať je to bůh, náboženství 

nebo cokoliv tomto okruhu, tak je to spíš taková "berlička", aby se člověk 

mohl něčeho chytit, když jde takzvaně do tuhého nebo když se stane něco 

skvělého. 

Co člověka přesahuje, tak to je příroda, počasí, živly, ty ho mnohonásobně 

přesahují Nejhorší je na tom to, že si myslíme že je máme pod kontrolou. Ale 

nemáme.  

Jaké je tvé životní motto? 

Bojuj za správnou věc. 

Kdybys mohl nám, mukařovským, něco vzkázat, co by to bylo?  

Asi aby byli lidé na sebe hodnější, nebo aby se alespoň trochu respektovali. 

Než něco udělají, někde něco řeknou či napíšou, tak aby se zastavili a 

podívali se na to i z jiného úhlu. Nemysleli jenom a pouze na sebe a na to 

svoje pohodlíčko.  

Nooo . . .  a aby nedělali nepořádek, dávali přednost zprava, jezdili opatrně v 

obci, parkovali tam kde mohou a neparkovali tam, kde nemohou a mnoho 

dalšího. 

Fotky Milana Veselého: Alexandra Ryglová a Kateřina Balíková    

 

Autoři/zdroje fotek v celém dokumentu (pokud není uvedeno jinak): Renáta 

Kiara Vargová, Milan Veselý, Rudolf Flachs (str.26), sociální sítě, Obecní 

zpravodaj a webové stránky obce Mukařov www.mukarov.cz 

Kroniku za rok 2023 vytvořila Ing. Renáta Kiara Vargová  

http://www.mukarov.cz/
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Chtěla bych moc poděkovat všem, kdo mi pomáhali kroniku vytvářet, 

poskytli mi cenné informace, podklady, fotografie a korekce kroniky. Děkuji 

za spolutvorbu.   

 

Příloha:  

Rozpočet obce pro rok 2023 

Příjmy (hodnoty v Kč)    

      

Paragraf Položka Název paragrafu-položky 
Plnění k 
12/2023     

0000  Daňové příjmy 69 674 044   

0000  Místní poplatky-poplatky OÚ 3 580 395   

0000  Dotace – transfery rozpočtům 77 457 193   

2310  Pitná voda 1 824 891   

2321  Odvádění a čištění odpadních vod 1 688 816   

2341 2139 Vodní díla – pronájem 10 000   

2412  Telekomunikace 30 000   

3111  Mateřská škola 7 606   

3113  Základní škola 371 351   

3314 2111 Knihovna – Služby 10 342   

3316 2111 Vydavatelská činnost – služby 9 200   

3326 2112 Místní kulturní a historické povědomí-prodej zboží 150   

3399  Ostatní kultura 62 591   

3421 2132 Volný čas dětí a mládeže pronájem 74 349   

3612  Bytové hospodářství 435 962   

3613  Nebytové hospodářství 241 246   

3632 2111 Pohřebnictví 113 134   

3633  Místní sítě infrastruktury 34 316   

3636  Územní rozvoj 641 855   

3639  Komunální služby 20 000   

  Svoz a likvidace odpadů 924 066   

5512  Požární ochrana 23 805   

6171  Činnost místní správy 18 967   

6221  Humanitární pomoc zahraniční 507 900   

6310 2141 Příjmy z finančních operací-úroky 0   

6330  Převody vlastním fondům 32 892 999   

6409 2328 Ostatní činnosti j.n. – neidentif. příjem 29 000 000   

  CELKEM 219 655 178   
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Výdaje (hodnoty v Kč) 

Paragraf Název paragrafu – položky 
Plnění k 
12/2023 

1014 Ozdrav. hosp. zvířat a zvl. veterinár. péče-služby 0 

1039 Lesní hospodářství 20 962 

2212 Silnice 3 399 491 

2219 Ostatní záležitosti pozemních komunikací 875 685 

2221 Silniční doprava 0 

2223 Bezpečnost silničního provozu 1 110 620 

2292 Dopravní obslužnost linková-neinv. Tr. Krajům 1 569 129 

2293 Dopravní obslužnost mimo veřejnou službu 56 949 

2310 Pitná voda 2 873 914 

2321 Odvádění a čištění odpadních vod 154 115 368 

2333 Úpravy drobných vodních toků 0 

2341 Voda v zemědělské krajině 769 301 

3111 Předškolní zařízení 3 656 766 

3113 Základní školství 14 035 842 

3314 Činnosti knihovnické 360 173 

3315 Činnost galerií 0 

3316 Vydavatelská činnost 231 535 

3319 Ostatní záležitosti kultury 19 335 

3326 Místní kulturní a historické povědomí 146 170 

3341 Rozhlas a televize 3 165 

3399 Ostatní záležitosti kultury, církví a sděl. Prostř. 1 734 311 

3421 Využití volného času dětí a mládeže 766 599 

3612 Bytové hospodářství 484 462 

3613 Nebytové hospodářství 22 442 

3631 Veřejné osvětlení 1 146 100 

3632 Pohřebnictví 14 021 

3633 Místní inženýrské sítě ostatní 6 000 

3635 Územní plánování 6 689 

3639 Komunální služby 5 779 361 

 Sběr a svoz odpadů 6 388 845 

3745 Péče o vzhled obcí a veř. Zeleň 602 583 

4311 Sociální poradenství 0 

5512 Požární ochrana-dobrovolná 736 456 

6112 Zastupitelstvo obcí 3 012 514 

6114 Volby do Parlamentu ČR 0 

6115 Volby do zastupitelstev ÚSC 0 

6117 Volby do Evropského parlamentu 0 

6118 Volba prezidenta republiky 34 034 

6171 Činnost místní správy 6 078 099 

6310 Obecné výdaje z finančních operací 31 020 

6330 Převody vlastním fondům 32 892 999 

6399 Ost. Fin. Operace – platby daní 2 197 350 
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6402 Finanční vypořádání minulých let 255 729 

6409 Ostatní činnosti j.n. 22 739 406 

 CELKEM 268 173 425 

   

  Financování rozpočtu   

 Saldo Příjmy mínus Výdaje běžný rok 2023 -48 518 248  

8115 Přebytek hotovosti minulý rok 33 838 981  

8123 Čerpání dlouhodobých půjček 31 660 307  

8124 Splátky dlouhodobých půjček -897 135  

8124 Splátky dlouhodobých půjček -1 016 940  

8124 Splátky dlouhodobých půjček -1 352 880  

8901 Operace nemající charakter P a V 0  

 Saldo včetně financování 13 714 086  

 

Podpora spolkové činnosti, kulturních a školských organizací působících Mukařově-Kč  

Název Popis Odp. osoba Přiděleno 

Volný čas, spolky     469 500 

SDH Mukařov činnost s mládeží, kulturní 
akce, Za tři rohy 

Michal Pokorný 122 000 

SDH Žernovka kulturní akce, činnost s 
mládeží, Žernovská 8 

František Průžek 84 500 

TJ Sokol Mukařov sportovní činnost, Kecka, 
sokolovna 

Zdeněk Týce 135 000 

KKCM kulturní a volnočasové akce Petra Houdková 110 000 

DIPONA – divadelní spolek divadelní činnost 0 0 

ASTRA Praha taneční činnost Viktor Macháček 18 000 

Český svaz chovatelů zájmový chov zvířat, výstavy Karel Čadil 0 

        

Organizace obce     13 165 698 

ZŠ Mukařov provoz   Daniel Barták 8 611 731 

MŠ Mukařov provoz   Zuzana Tůmová 3 264 797 

JPO III - Mukařov   Michal Pokorný 372 250 

JPO V- Žernovka   Robert Hegyi 199 000 

Obecní knihovna   Petra Houdková 473 300 

Obecní zpravodaj   Štěoán Januszek 220 000 

Infocentrum a Galerie Stará škola   Jana Ulmová a Jitka 
Čurdová 

24 620 

 

Vypracoval: Ing. Petr Doležel  
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Kronika byla schválena Zastupitelstvem obce Mukařov 

Dne:  

Starostka: Ing. Hana Zákoucká 

Kronikářka: Ing. Renáta Kiara Vargová  

 

Razítko a podpis:  

 

 

 

 

 

 

Přílohy této kroniky jsou: 

Fotografie z oslav 130 let kostela Nanebevzetí Panny Marie v počtu ……..kusů 

Pas Kocoura Mikeše 

Harmonogram svozu odpadů za rok 2023 

Vánoční přání obce Mukařov 

 

 


